
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/3725.

Benyújtás dátuma: 2023-04-24 14:34

Parlex azonosító: 15REFDWS0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Tóth Bertalan (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor oldják fel a szélerőművek létesítésének 
tilalmát?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Szélerőmű hazai létesítésére 2010 óta nem kerülhetett sor. Előbb a pályázati lehetőséget szüntették
meg, majd 2016-ban már egy 12 km-es védelmi sávra vonatkozó jogszabállyal lehetetlenítették el a
szélerőművek telepítését. A miniszteri beiktatása kapcsán tartott meghallgatása során kinyilvánította
ugyan  arra  irányuló  szándékát,  hogy  2023  első  negyedéve  során  gondoskodik  a  létesítést  tiltó
szabályok megszüntetéséről, erre azonban azóta sem került sor.

A kormány késlekedése azért is indokolatlannak tűnik, mert a Magyar Szélenergia-ipari Társaság
megszólalása  szerint  a  fennálló  tilalmat  semmi  sem támasztja  alá.  A hatályban  lévő  12  km-es
védősáv szükségtelen, mivel a szélerőművek zaja legfeljebb fél-egy km távolságra hallatszik el. A
hazai  villamosenergia-rendszer  legalább  2000-3000  MW-nyi  szélerőmű  működésére  jelenleg  is
alkalmas, így nem igényel további fejlesztéseket. Nem állja meg a helyét az az aggály sem, hogy
hazánk területe a Kisalföldön kívül nem volna alkalmas a szélerőművek gazdaságos működtetésére,
mivel a mérések szerint, Észak-Magyarországot kivételével kedvező adottságokat találhatunk.

A szélerőművek létesítését  ellehetetlenítő  korlátozások az energiaügyi  szempontokon túlmenően
azért  is  bírnak kiemelkedő jelentőséggel,  mert  az  Európai  Bizottság  ezt  is  megjelölte  az  uniós
források  hozzáférésének  feltételei  között.  A  kormányzati  döntés  elmaradása  tehát  a  hazai
költségvetés bevételkieséséhez is hozzájárulhat.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:



1. Milyen okok állnak valójában a szélerőművek telepítését ellehetetlenítő korlátozások mögött?

2. Mi okozza a késlekedést a telepítési tilalom feloldását érintően?

3. Mikor várható a szélerőművek telepítését lehetővé tevő kormányzati döntés az ügyben?

4. Miért hátráltatják az uniós forrásokhoz való hozzáférést a tilalom fenntartásával?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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